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Tekniska nämndens trafikutskott har beslutat att lämna följande yttrande: 
 
Sammanfattning 

Ett Malmöinitiativ med önskemål att utföra en temporär förlängning av ett promenadstråk 
längs Citadellsvägen har inkommit till Tekniska nämnden. Initiativtagaren har inkommit med 
följande förslag: 

”Ett stort arbete läggs ner på att göra ett trevligt promenadstråk längs 
kanalen/Citadellskajen, från nya Hovrätten ner mot Tekniska Museet, hoddorna, Ribersborg, 
den kommande gymnasieskolan mm. För att möjliggöra för gående att ta sig fram under 
byggtiden föreslås att nedersta delen av det ursprungliga igenväxta promenadstråket närmast 
kanalen rensas upp, provisoriskt ställs i ordning och åter tas i bruk. Det skulle innebära att 
gående inte behöver ta en omväg och ledas ut över den kraftigt trafikerade Neptunigatan för 
att nå ovannämnda platser. Det skulle även underlätta för de verksamheter som startat upp 
längs det nya stråket” 

 
Bild 1 Citadellsvägen med det nedre befintliga ytan som initiativtagaren önska att fastighets- och 
gatukontoret röjer. 
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Fastighets- och gatukontoret har tittat närmare på det befintliga igenväxta stråket (se Bild 1) 
avseende dess bredd, placering och säkerheten för allmänheten.  

Den befintliga ytan ovanför glacisen ligger inom exploateringsprojektet 3002 Gäddorna 2-6 
där ombyggnation av Citadellsvägen pågår. Vid ombyggnation av Citadellsvägen ingår det en 
ombyggnation och breddning av aktuell befintliga yta i likhet med hittills genomförda 
åtgärder på Citadellsvägen, se bild 2 och 3. 

Med hänvisning till fastighets- och gatukontorets fortsatta ombyggnation av Citadellsvägen, 
pågående och kommande entreprenader med arbetsområden för husbyggnationer och 
gatuombyggnader samt säkerheten för allmänheten inom detta trånga område, kommer inte 
den befintliga igenvuxna ca 70 cm breda ytan (vid röd pil Bild 1 och 4) att öppnas upp i 
nuläget. 

Säkra gångvägar för gående att nå ovan nämnda målpunkter finns idag längs den nybyggda 
Neptunigatan. 

 

Yttrande 
Inom projektet 3002 Gäddorna 2-6 och i enlighet med detaljplan 5128 pågår det idag en 
ombyggnation av Citadellsvägen från att varit en hårt trafikerad genomfartsled till att bli ett 
vackert promenadstråk. (se Bild 2). Inom ombyggnationen bygger Fastighets- och 
gatukontoret även om och tillgängliggör den befintliga nedre ytan (se Bild 3) vilken är 
lokaliserad nedanför en befintlig plantering och i ovankant av den stensatta kajglacisen mot 
kanalen. 
 

 
Bild 2 Citadellsvägen ombyggd till en vackert planteras gågata resp gångfartsområde 
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Bild 3 Citadellsvägen med ett breddat och nybyggt nedre stråk. 
 
Ombyggnationen av Citadellsvägen sker i etapper i takt med exploatörernas utbyggnad av 
kvartersmarken. Etapp 1 och etapp 2 mellan Gibraltargatan och fram till fastigheten Löjan 4, 
strax före Citadellsbron är idag klara och öppnade. 

Kvarstår är etapp 3 vid fastigheten Löjan 4 (markerad i gult i Bild 4) fram till kvarteret 
Abborren samt etappen söder om kvarteret Abborren fram till Skeppsgatan (markerad med 
turkos i Bild 4). De kvarstående etapperna är planerade att utföras 2026. 

Delen av Citadellsvägen (markerad i gult Bild 4) söder om Löjan 4 är idag öppen, men när 
byggnationen av Löjan 4 startar, vilken beräknas till kvartal 3 2023, kommer hela denna del 
av Citadellsvägen samt Östra Älvgatan upplåtas som arbetsområde för byggnationen av 
kvartersmarken. 

Delen av Citadellsvägen söder om kvarteret Abborren (markeras i turkos Bild 4) är idag 
stängd och upplåten i sin helhet för byggnation av de nya fastigheterna inom kvarteret 
Abborren.  

Kajglacisen söder om Citadellsvägen (markerad i turkos del Bild 4) ska renoveras under 2023  

Fastighets- och gatukontoret har tittat närmare på det befintliga igenväxta stråket (se Bild 1) 
avseende dess bredd, placering och säkerheten för allmänheten. Stråket är inget 
promenadstråk utan endast ett avslut av planteringen innan den stensatta glacisen tar vid. 
Ytan är idag endast ca 70 cm bred och i dåligt skick med en brant stensatt glacis nedanför 
ner mot kanalen och en brant planterad jordslänt upp mot Citadellsvägen. Såsom ytan ser ut 
idag kan inte säkerheten för allmänheten garanteras längs denna väldigt smala yta, vilken inte 
är att betrakta som ett promenadstråk. Uppe på Citadellsvägen längs denna sträcka finns 
inhägnade arbetsområden för pågående entreprenader.  

Säkerheten kring och intill pågående entreprenaders arbetsområden sker genom att 
respektive entreprenör ansöker om tillfällig omdirigering av trafik invid sitt arbetsområde 
genom att skicka in ”tillfälliga trafikanordningsplaner” till Polismyndigheten för 
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godkännande. Särskild vikt läggs alltid på säkerheten för de oskyddade trafikanterna (gående 
och cyklister) så att de på ett tryggt och säkert sätt kan passera pågående entreprenaders 
byggarbetsplatser och arbetsområden. Att öppna upp denna ca 70 cm breda yta mycket nära 
pågående entreprenader och så nära kanalen anser fastighets- och gatukontoret inte tryggt 
och säkert för allmänheten.  

Säkra gångvägar för gående att nå de målpunkter initiativtagaren nämner i ärendet finns idag 
längs den nybyggda Neptunigatan. 
 
 

 
Bild 4 Citadellsvägens kvarvarande etapper samt aktuell yta markerad i orange vid röd pil. 
 
Med hänvisning till fastighets- och gatukontorets fortsatta ombyggnation av Citadellsvägen, 
pågående och kommande entreprenader med arbetsområden för husbyggnationer och 
gatuombyggnader samt säkerheten för allmänheten inom detta trånga område, kommer inte 
den befintliga igenvuxna ca 70 cm breda ytan (vid röd pil Bild 1 och 4) att öppnas upp i 
nuläget. 
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